
 
 
 

 
 

Sessió 2 de la Taula Ciutadana d’Emergència Climàtica de 
Viladecans 
 

Data: 12 de gener de 2021, de 19:00h a 20:30h 

Assistents: 24 persones 
 

Objectius de la sessió 
 

- Presentar els resultats dels qüestionaris en línia. 

- Validar els eixos del Pacte i la seva visió estratègica 

- Animar a realitzar més propostes i presentar els propers passos. 

 

Ordre del dia 
 

Hora Acció 

19:00h Accés a la reunió en línia 

19:05h Benvinguda institucional a càrrec de la Sra. Encarna Garcia Jiménez, tinenta 
d’alcalde de l’Àrea de Medi Ambient i Sostenibilitat. 

19:10h Reptes prioritzats: resum de la sessió anterior.  

19:20h Eixos i visió estratègica 

19:30h Exercici participatiu 

20:25h Tancament i propers passos 

20:30h Final de la sessió 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 

Resum de la sessió i extracte de les aportacions a través del xat  
 
Eix 1. A VILADECANS AVANCEM VERS UNA ECONOMIA NETA 
 

 
 
Laura Pastor - Si anomenem economia neta, volem dir que abans bruta?  
si hi  ha un eix tranversal social, implicaria a la societat en això. Estic d’acord amb 
economia solidaria i ètica. 
 
 
Eix 2. A VILADECANS COMPTEM AMB UN AJUNTAMENT CADA COP MÉS 
AUTOSUFICIENT 
 

 
 
Dolors Castellano - Es podria incloure equipaments municipals de Viladecans, ja que 
l'eficiència esta en molts edificis no només l'ajuntament. 
 
ERC-AM - Miriam Moysset  - Crec q cal més compromís I fixar un % auto Consum al 
titular 
 
MJosé Albaladejo -  autosuficiència tot i ser energètica, sembla econòmica 
 
 
 



 
 
 

Eix 3. A VILADECANS ENS MOVEM DE MANERA SALUDABLE, SEGURA I SOSTENIBLE 
 

 
 
Remei Aragón - Jo posaria “ens volem moure” 
 
MJosé Albaladejo   - en la mobilitat, l'acció exemplificadora dels serveis municipals i 
empreses contractades és molt important... 
 
ERC-AM - Miriam Moysset    -  El % dels desplaçaments a peu, bici, bus.. sostenible 
superen el 60%?  
 
Albert Ruiz - Si ho posem de manera afirmativa sembla que ja estigui acomplert aquest 
eix i no és així 
 
ERC-AM - Miriam Moysset    - O 70%? Hi ha molts desplaçaments fora del municipi  
 
Jose Manuel Jurado - CCOO    - Els projectes no són coherents amb la descripció i les 
temàtiques 
 
Mercè Solé    - Crec que cal tenir present la mobilitat amb rodes que no és bici: quan 
vas amb un cotxet, un cistell amb rodes... Són barreres arquitectòniques, en el fons. 
Però costa molt 
 
Jose Manuel Jurado - CCOO  -   El principal factor per moure's és anar a la feina o a 
estudiar. Cal implementar mesures de gestió per canviar de model, amb plans de 
desplaçament d'empresa o camins verds a les escoles. 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 

Eix 4. A VILADECANS RECIRCULEM, REUTILITZEM I RECICLEM VERS EL RESIDU ZERO 
 

 
 
ERC-AM - Miriam Moysset - Respecte el reciclatge. Caldria fomentar tot el reciclatge 
en general i millorar el servei per facilitar a la ciutadania el reciclatge. No només se’ls 
ha de formar si no que se’ls ho ha de fer fàcil 
 
Jose Manuel Jurado - CCOO   - El gran repte és avançar en la recollida selectiva 
orgànica. Hi ha municipis que han avançat força en aquest sentit. 
 
Mercè Solé  - Hi ha tot un tema que em sembla important i sobre el que caldria 
pensar: el mercat de segona mà, que ara es porta molt en forma de wallapop, però 
que també entitats com Solidança o Càritas converteixen en projectes col·lectius i 
capaços de crear ocupació o inserció social. 
 
de Jose Manuel Jurado - CCOO    - També cal incidir específicament sobre els residus 
més perillosos: bateries, derivats de l'aminant, olis, REE... 
 
Sergi - VILADECANS, CIUTAT QUE RECICLEM, REUTILITZEM ELS NOSTRES RESIDUS 
 
Irma Fabro   - Recircular s'utilitza bàsicament per parlar de la reutilització en les 
empreses 
 
Remei Aragón    - Jo trauria el mode present de tots els titulars ja que són reptes 
 
Carlos Priego  - A escola fa un temps es parlava amb l'alumnat de les 3R (Reduir, 
Reutilitzar i Reciclar) i des de fa relativament poc en parlem de 4 (Reduir, Reutilitzar, 
Reciclar i Recuperar). Ho comento per vincular el que els nens i nenes reben a escola 
amb el discurs de l'Ajuntament. 
 
Carlos Priego    - correcte, el Repensar també es tracta 
 
Jose    - m'agrada Les 4R 
 



 
 
 

Sergi    - trobo que es important la consciència i com podem fomentar i impulsar un 
centre de reutilització al territori, i pot servir per fer consciència de infants a adults. 
també aprofitar la recollida x separar i/o crear ocupació. 
 
Laura Pastor - Tinc la sensació d'anar molt ràpid i no aprofundir.... 
Els eixos transversals hagués sigut bo de contemplar-ho primer potser 
 
montsesalmer  - Desde xarxa nos pondremos en contacto para enviar anotaciones de 
lo que hasta ahora he podido escuchar. 
 
Eix 5. A VILADECANS APOSTEM PER VIURE EN EQUILIBRI AMB LA NATURA I SER UN 
MUNICIPI BIODIVERS 
 

 
 
Dolors Castellano Bonich    - Podeu aclarir el concepte renaturalització? 
 
Mercè Solé    -  Crec que estaria bé conèixer el patrimoni natural. Arran del 
confinament potser hem conegut millor l'entorn. S’hauria d'aprofitar l'interès. Es cuida 
millor allò que s'estima 
 
Dolors Castellano - Estem vivint una pèrdua dels espais naturals de la ciutat!!! 
 
Laura Pastor - Totalment d’acord Dolors 
 
Irma Fabro    - Hem d'anar més enllà de conservar 
 
Remei Aragón    - Fem els parcs i patis de les escoles verds 
Tenim massa ciment 
 
Sergi    - totalment d'acord Dolors,  
 
ERC-AM - Miriam Moysset  - O no construir indefinidament 
 



 
 
 

Antonio Algarín - Estic d'acord amb Dolors 
 
Alfonso Gutiérrez ADF Sant Ramón    - No crec que podem defendre aquest argument 
i en paral.lel destruir espais verds com Oliveretes o Can Sellarès, no el veig coherent 
 
Laura Pastor – Què passa amb les noves construccions? mes densitat de població? 
com volem reduir el consum d'aigua per exemple? 
 
Eix 6. A VILADECANS ENS ADAPTEM I PREPAREM PELS EFECTES DEL CANVI CLIMÀTIC 
 

 
 
Carlos Priego    - no sé si al punt 5 o al 6, però trobo a faltar una menció concreta a la 
gestió de les masses forestals i la prevenció d'incendis 
 
Jose Manuel Jurado - CCOO    - Cal impulsar canvis als edificis públics i en la seva gestió 
per adaptar-los als impactes del canvi climàtic. És una necessitat, i seria un bon 
exemple. També donaria servei a la ciutadania. 
 
ERC-AM - Miriam Moysset    -  Hi ha hagut molts talls de llum a Ponent en plena onada 
de fred i ha costat molt mirar de solucionar-ho 
 
Jose Manuel Jurado - CCOO    - També cal pensar en la prevenció dels riscos laborals 
de les  persones que treballen a la via pública o a les zones naturals, que ara tenen 
pitjors condicions. 
 
ERC-AM - Miriam Moysset    - Tema canvi climàtic tb s’han de revisar els protocol de 
neteja de la ciutat i x exemple davant d’una amenaça de tempesta cal revisar el 
embornals. 
 
 
 
 
 
 



 
 
 

Eix 7. A VILADECANS ENS ORGANITZEM FRONT L’EMERGÈNCIA CLIMÀTICA  
 

 
 
ERC-AM - Miriam Moysset    - Governança: trobo a faltar el món empresarial 
 
Relació de participants 
 

Nom Organització 

Albert Ruiz Sala Colla del Mamut de Viladecans 

Alfonso Gutiérrez ADF 

Antonio Algarín Varela  - 

Carlos Priego Gonzàlez - 

Dolors Castellano Escola 

Encarna Garcia En comú 

Joan García - 

Montse Salmeron Xarxa comercial de Viladecans 

Jordi Mazón PSC 

Jose Macías - 

José Manuel Jurado CCOO 

Laura Pastor A.V. Sant Jordi 

Maria José Albadalejo Consorci Espais Naturals Delta Llobregat 

Mercè Solé Tey Viladecans Punt de Trobada 

Myriam Moysset ERC 

Ramon Espejo Podemos 

Remei Aragón - 

Sara Martínez Colomer  Ciutadans Viladecans 

Sergi Fuster Club d'empresaris de Viladecans 

Àrea tècnica de l’Ajuntament (Medi Ambient i Sostenibilitat)  

Irma Fabró i Yagüe Ajuntament de Viladecans 

Evarist Almudéver Ajuntament de Viladecans 

Dinamització i relatoria (Assistència tècnica) 

Xavier Sabaté Espai TReS · Territori i Responsabilitat Social 

Ana Villagordo anavillagordo.com  



 
 
 

 
 

Captura de pantalla de la sessió 2 de la Taula per l’Emergència Climàtica de Viladecans. 
 
 


